

1086 (XV). Reports of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1954, on Tanganyika and on Ruanda-Urundi

The Trusteeship Council,

Having examined at its fifteenth session the reports of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1954, on Tanganyika¹ and on Ruanda-Urundi,² as well as the observations submitted by the Administering Authorities concerned³ on these reports,

1. *Takes note* of the reports and of the observations of the Administering Authorities;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

3. *Draws attention* to the fact that, at the fifteenth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Territories concerned, the Council took into account the observations and conclusions of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authorities thereon;

4. *Decides* that it will continue to take these observations and conclusions into account in future examinations of matters relating to the Trust Territories concerned;

5. *Invites* the Administering Authorities concerned to give most careful consideration to the conclusions of the Visiting Mission as well as to the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;

6. *Decides*, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the reports of the Visiting Mission, together with the observations submitted by the Administering Authorities concerned and the present resolution, shall be printed;

7. *Requests* the Secretary-General to make arrangements for the printing of these documents at the earliest possible date.

*608th meeting,
25 March 1955.*

Resolutions on petitions concerning Tanganyika

1087 (XV). Petitions concerning prospecting for diamonds (T/PET.2/166 and Add. 1 and 2, T/PET.2/172)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. A. Watts and from Mr. H. Arneson concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/166 and Add. 1 and 2, T/PET.2/172, T/OBS.2/14, T/L.540),

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, in particular that each application to prospect for diamonds is considered on its merits.

*597th meeting,
11 March 1955.*

¹ T/1142.

² T/1141.

³ T/1162 and Add.1, T/1164 and Corr.2.

1086 (XV). Rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1954) sur le Tanganyika et le Ruanda-Urundi

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné à sa quinzième session les rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1954) sur le Tanganyika¹ et le Ruanda-Urundi², ainsi que les observations présentées par les Autorités administrantes intéressées³ sur ces rapports,

1. *Prend acte* des rapports, ainsi que des observations présentées par les Autorités administrantes;

2. *Remercie* la Mission de visite de l'œuvre qu'elle a accomplie en son nom;

3. *Signale* qu'à sa quinzième session, en formulant ses propres conclusions et recommandations au sujet de la situation dans les Territoires en question, il a tenu compte des observations et des conclusions de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées à ce sujet par les Autorités administrantes;

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces observations et de ces conclusions quand il examinera des questions relatives à ces Territoires sous tutelle;

5. *Invite* les Autorités administrantes intéressées à tenir le plus grand compte des conclusions de la Mission de visite ainsi que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle;

6. *Décide*, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer dans le même document le rapport de la Mission de visite, les observations présentées par l'Autorité administrante intéressée et le texte de la présente résolution;

7. *Prie* le Secrétaire général de prendre les dispositions nécessaires pour faire imprimer ces documents le plus tôt possible.

*608ème séance,
le 25 mars 1955.*

Résolutions au sujet de pétitions concernant le Tanganyika

1087 (XV). Pétitions relatives à la prospection de gisements diamantifères (T/PET.2/166 et Add.1 et 2, T/PET.2/172)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions de M. A. Watts et de M. H. Arneson concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.2/166 et Add. 1 et 2, T/PET.2/172, T/OBS.2/14, T/L.540),

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que chaque demande de permis pour la prospection des diamants est examinée individuellement.

*597ème séance,
le 11 mars 1955.*

¹ T/1142.

² T/1141.

³ T/1162 et Add.1, T/1164 et Corr.1.